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§ 5 
Verksamhetsberättelse och bokslut 2022 för Södermalms 
stadsdelsnämnd  
SÖD 2022/1136 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till bokslut och 

verksamhetsberättelse för år 2022, inklusive bilagor, och 
överlämnar den till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 

2. Nämnden begär ombudgetering om 1,3 mnkr för det större 
investeringsprojektet för upprustning av Mariatorget som 
erhölls i samband med verksamhetsplanen år 2022. 

3. Nämnden begär ombudgetering om 0,7 mnkr för det större 
investeringsprojektet för upprustning av Tantolunden som 
erhölls i samband med verksamhetsplanen år 2022. 

Särskilt uttalande 
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Jörgen 
Gyllenblad (S), Anna-Karin Lindahl (S), Charlotte Lilja Pittuco (V), 
Frida Nehrfors Hultén (V) och Vera Linn Lanängen (MP) lämnar ett 
särskilt uttalande från majoriteten (bilaga). 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M), Roslana Cederhage (M) och Anne-Lie Elfvén (L)  lämnar ett 
särskilt uttalande från Centerpartiet, Moderaterna och 
Liberalerna (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från C, M 
och L. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen bedömer att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål 
har uppfyllts helt. Bedömningen grundas på att elva av tolv 
verksamhetsområdesmål som är kopplade till inriktningsmålen har 
uppfylls helt och ett har uppfyllts delvis. 19 av 22 nämndmål 
uppfyllts helt och tre har uppfyllts delvis. Nämnden redovisar år 
2022 ett överskott om 67,3 mnkr efter resultatdispositioner. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/1136-2 Verksamhetsberättelse Södermalms 
stadsdelsnämnd 2022, rev 1 

 SÖD 2022/1136-2.1 Bilaga 01 SDN12 
 SÖD 2022/1136-2.2 Bilaga 02 Uppfoljning av intern kontroll 

2022 
 SÖD 2022/1136-2.3 Bilaga 03 Årsrapport GDPR 2022 
 SÖD 2022/1136-2.4 Bilaga 04 Uppföljningsrapport 

näringsliv 2022 
 SÖD 2022/1136-2.5 Bilaga 05 Underlag till förskolerapport 

2022 
 SÖD 2022/1136-2.6 Bilaga 06 Verksamhetsuppföljningar 

FH egen regi LSS 2022 
 SÖD 2022/1136-2.7 Bilaga 07 Verksamhetsuppföljningar 

äldreomsorg 2022 
 SÖD 2022/1136-2.8 Bilaga 08 Uppföljning Lex Sarah 2022 
 SÖD 2022/1136-2.9 Bilaga 09 Södermalm Slutrapport 

Klimatinvesteringar 2022  
 SÖD 2022/1136-2.10 Bilaga 10 Uppföljning 

trygghetsinvesteringar 2022 
 SÖD 2022/1136-2.11 Bilaga 11 Sammanställning av 

medborgarförslag 2022 
 SÖD 2022/1136-2.12 Bilaga 12 Bokslutsbilagor 2022 
 SÖD 2022/1136-2.13 Bilaga 13 Nyckeltal 2022 

 



Bilaga § 5 – Särskilt uttalande (S), (V) och (MP) 

2022-02-23 
Ärende 5 

Verksamhetsberättelse och 
bokslut för Södermalms stadsdelsnämnd 

2022 
 

Anders Göransson m.fl. S 
Lotta Lilja Pittuco m.fl. V 
Vera-Linn Lanängen MP 

     
Särskilt uttalande 
 
Verksamhetsberättelsen skall dels behandla hur nämnden har uppfyllt de mål som 
satts upp i beslutet om verksamhetsplan för året, dels det ekonomiska utfallet, 
d.v.s. en utvärdering av den politik som alliansen bedrivit under 2022.  
 
Det är viktigt att konstatera att det är just målen för den grönblå politiken som 
skall utvärderas. Om vi hade styrt skulle delvis andra mål ha gällt. Med det sagt så 
vill vi göra några korta nedslag:   
 
Vi gör ett stort överskott. Förklaringarna är flera. Staden har fått stort stöd från 
staten, pandemin har inneburit att färre äldre bor på vård- och omsorgsboendena.  
Med det sagt kan vi konstatera att ekonomin är i ordning. En styrka vi haft under 
lång tid. Oavsett politisk majoritet.  
 
Siffrorna inom äldreomsorgen indikera, även om förvaltningen flaggar för en del 
mätproblem, att det finns en del att göra inom äldreomsorgen. Inte minst vad 
gäller maten.  
 
Nämndmålet om att Invånare är trygga och säkra i Södermalms stadsdelsområde 
uppfylls delvis. Inom det här området är det viktigt att både förhålla sig till det 
upplevda oron och den faktiska brottsligheten.  
 
 
 



Bilaga § 5 – Särskilt uttalande (C), (M), (L) och (KD) 
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Ärende 5    
 
Verksamhetsberättelse och bokslut 
2022 för Södermalms stadsdelsnämnd   
 
Dnr.  SÖD 2022/1136    
 
Lars Rottem Krangnes, C  
Jonas Nilsson m.fl., M  
Anne-Lie Elfvén, L  
Erik Ehrs, KD  

 

 

 
 
Särskilt uttalande  
 
Våra partier – Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna – har varit med 
och styrt Södermalm framgångsrikt i tolv av de senaste 16 åren. Under 2022 har våra partier 
ingått i majoriteten och arbetat aktivt för att göra Södermalm till en ännu bättre stadsdel att 
leva, besöka och driva företag i.  
 
Verksamhetsberättelsen visar att Södermalms ekonomi är i balans, att stadsdelen har hållbara 
finanser och är en attraktiv arbetsgivare. Vi är stolta över att skattemedlen har använts 
effektivt till största nytta för södermalmarna, bland annat genom förbättrade upphandlingar 
och prioritering av kärnverksamheten.  
 
Ett viktigt fokus för den grönblå majoriteten var att så många människor på Södermalm som 
möjligt ska vara självförsörjande och att vägen till arbete och svenskkunskaper är kortare här. 
Verksamhetsberättelsen visat att stadsdelen har en minskande andel biståndstagare i 
befolkningen. Särskilt glädjande är det att andelen barn i familjer med ekonomiskt bistånd har 
minskat jämfört med samma period 2021. Vi vill även lyfta fram ett stort antal genomförda 
insatser för minskade klimatutsläpp, ökad biologisk mångfald och mer levande grönområden. 
Andra prioriteringar som gjort skillnad är gedigna satsningar på medarbetarnas kompetens 
inom äldreomsorgen, fler fältassistenter och stärkta förutsättningar för föreningslivet.  
 
Vi är glada för att den nya majoriteten vidareför många av våra satsningar. Det är bra att 
trygghetsarbetet och samarbetet med näringslivet stärks ytterligare genom att lyfta detta upp 
på stadsdelsdirektörnivå även om vi har lagt mer ambitiösa och konkreta förslag.  
 



Bilaga § 5 – Särskilt uttalande (C), (M), (L) och (KD) 

Dock bidrar verksamhetsberättelsen till att bekräfta och understryka behoven för de 
prioriteringar vi föreslog då nämnden i januari beslutade om årets verksamhetsplan och 
budget. Vi la förslag på fem konkreta åtgärder för att lyfta kvalitet och kapacitet i stadsdelens 
socialtjänst under 2023. Vi föreslog också en lokal satsning för att behålla senior personal 
inom äldreomsorgen och stärka stödet till anhöriga.  
 
Verksamhetsberättelsen visar nu att det finns ett antal mål inom socialtjänst och äldreomsorg 
som inte nåtts. Till exempel har nöjdheten och tryggheten på funktionshinderområdet 
försämrats. Det finns exempel på att barnfamiljer fått bo på vandrarhem och på att vräkningar 
drabbat barn. Kontinuiteten i hemtjänsten har tyvärr blivit sämre och vi är fortfarande alldeles 
för långt från målen om möjlighet till utevistelse för den som bor på ett vård- och 
omsorgsboende i Södermalm.  
 
Mot bakgrund av detta ser vi gärna att förvaltningen under året och på lämpligt sätt, till 
exempel i samband med kvartalsrapporterna, återkopplar till nämnden om verkställda åtgärder 
för  

1) att stärka nöjdhet och trygghet bland invånare som mottar LSS-insatser samt deras 
anhöriga,  

2) att barn inte drabbas av vräkningar och/eller behöver bo i miljöer som inte ger det 
skydd barn behöver,  

3) att vända den negativa utvecklingen i kontinuiteten i hemtjänsten,  
4) att stärka möjligheterna till utevistelse för den som bor på ett vård- och 

omsorgsboende.  
 



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer
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